
Jegyzőkönyv 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és 

Környezetvédelmi Bizottsága nyílt ülésén.  

A Bizottsági ülés helye: a Városháza, Sátoraljaújhely, Kossuth Lajos tér 5. Gróf Andrássy 

Gyula termében. 

A Bizottsági ülés ideje: 2022. november 21. napján 8:05 órakor 

A Bizottság részéről megjelentek: 

Kracson Norbert bizottsági elnök 

Schweitzer Tamás bizottsági tag 

Palicz István bizottsági tag 

Pasztorniczky István bizottsági tag 

Petercsák Pál bizottsági tag 

Virág Béla bizottsági tag 

Az ülésről távol volt: 

Deustch Eszter bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Rácz-Tóth Nikoletta Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezető 

 

Tanácskozási joggal megjelent: 

Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

dr. Terdik Sándor jegyző 

Rácz-Tóth Nikoletta Pénzügyi és Adóhatósági Osztály osztályvezető 

Róth József képviselő 

 

Jegyzőkönyvvezető: Nagypál Kitti 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy az 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság határozatképes, mivel 7 tagból 6 tag jelen van. 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek módosítási javaslata a napirendi ponttal kapcsolatban. 

 

Az ülés tervezett napirendjét a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

Tekintettel arra, hogy a napirenddel kapcsolatban javaslat nem hangzott el, ezért az elnök 

szavazásra bocsátotta a napirend elfogadását a meghívóban foglaltak szerint. 

 



S z a v a z á s : az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 6 igen szavazattal – egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 

2/2022. (II.15.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztés: dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotására 

Előterjesztés: dr. Terdik Sándor jegyző 

 

1. Napirendi pont 

Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 

2/2022. (II.15.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte, hogy jegyző úrnak, vagy osztályvezető 

asszonynak van-e kiegészíteni valója. 

Tekintettel arra, hogy kiegészíteni való nem volt és kérdés, vélemény sem hangzott el, az elnök 

szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

javasolja a Képviselő-testületnek a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2022. évi 

költségvetéséról szóló 2/2022. (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 

előterjesztés elfogadását.  

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 5 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

19/2022. (XI.21.) határozata 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022. 

(II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2022. 

évi költségvetéséről szóló 2/2022. (II.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 

előterjesztést fogadja el. 

 

2. Napirendi pont 

Előterjesztés a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Kracson Norbert bizottsági elnök: megkérdezte, hogy jegyző úrnak van-e kiegészíteni valója. 

dr. Terdik Sándor jegyző: folyamatos a rendeletek felülvizsgálata az önkormányzatnál, mely 

során nagyon fontos a Loclex rendszernek való megfelelés. Régebben a rendszer bevezetése 

előtt lehetett olyan kifejezéseket, mondatokat, jogszabályszerkesztéseket használni, amelyek 

nem feleltek meg a jogszabálynak. Az új rendszernek való megfelelés miatt az is előfordul, 

hogy az egészet át kellett dolgozni, és újra kell kodifikálni.  



Kérdések következtek. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: ha zajvédelemről van szó, akkor inkább decibelről kellene 

rendelkezni, nem tevékenységekről. Megkérdezte, hogy a Loclex rendszer hasonló szövegeket 

enged, vagy szűri a szövegeket és bizonyos mondatokat, szavakat enged. 

dr. Terdik Sándor jegyző: nem szabályozza magát a szöveget és a megfogalmazást, inkább 

szerkezetileg szabályozza a jogszabályszerkesztést. Például, ha van egy olyan bekezdés, 

aminek nincs száma, annak számot kell adni. Ha olyan írásjelek voltak benne, amiket nem 

fogadott el a rendszer, azokat mind kiírja hibának. Ha decibelről van szó, akkor meg kell 

határozni, mennyi lesz a határ. 

Pasztorniczky István bizottsági tag: rákeresett az ingatlantulajdonosok kötelezettségeire. Az 

egyik ilyen kötelezettség a közterületre kihajló ágak gallyazása. Pontosításra lenne szükség, 

hogy pontosan mit kell gallyazni. Illetve az ingatlantulajdonosnak biztosítania kell a fák és 

bokrok ápolását. Szerette volna tudni, hogy ez pontosan mit takar. 

dr. Terdik Sándor jegyző: ennyire nem akartak részletezni egyes eseteket. Amennyiben van 

egy ingatlantulajdonosnak egy kiszáradt fája, amit nem akar kivágni, és zavarja a szomszédot 

a birtoklásban, akkor fel lehet szólítani, hogy vágja ki, de be nem mehetnek, hogy kivágják. A 

tulajdonjog sokkal erősebb, mint az, hogy előírják, hogy ki kell vágni a fát, ha mást zavar. 

Vélemények következtek. 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: nincs értelme túlszabályozni a dolgokat. Meg kell nézni, 

hogy betartható-e, vagy betarthatatlan az a rendelet, amit alkotnak.  

Palicz István bizottsági tag: a zajkeltés valóban probléma, ugyanakkor a szabályozása nem 

egyszerű. Egy olyan megfogalmazást kellene kitalálni, amely azt fejezné ki, hogy a környezetet 

zavaró hanghatásokat ne bocsássanak ki. Elmondta, hogy egy ilyen általános megfogalmazás 

sok kibúvót ad, de az is tény, hogy nem lehet mellette szó nélkül elmenni.  

Schweitzer Tamás bizottsági tag: a békés együttélés szintje, egyre inkább csökken.  

Róth József bizottsági tag: azt támogatná, hogy decibelben határozzák meg a zajvédelmet.  

Virág Béla bizottsági tag: egyetért vele, hogy legyen leszabályozva, mert ha nincs 

leszabályozva, akkor semmilyen szankcionálás vagy figyelmeztetés nem lehetséges.  

dr. Terdik Sándor jegyző: ha megnézzük az időintervallumot, reggel 7 órától este 8 óráig 

lehet. Ha valaki este 8 óra után kezd neki fúrni vagy füvet nyírni, az már valószínűleg azért 

csinálja, mert zavarni akarja a szomszédot.  

Virág Béla bizottsági tag: a szombati 12-14 órai időintervallum nem életszerű, főleg most, 

hogy fél 4-kor már sötétedik.  

Kracson Norbert bizottsági elnök: a rendeletet fogadják el, viszont azt a javaslatot támogatná, 

hogy a rendelet-tervezet 21.§-ban szereplő szombati 12-14 óra közötti időintervallumot töröljék 

el. 

 

 



Tekintettel arra, hogy további kérdés és vélemény nem hangzott el, az elnök szavazásra 

bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság fogadja el azt 

módosítási javaslatot, miszerint a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelet 21. 

§-ban szereplő 12:00-14:00 óra közötti időszak kerüljön törlésre. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 6 igen szavazattal – egyhangúlag - az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

20/2022. (XI.21.) határozata 

a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelethez kapcsolódó módosító 

javaslatról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága elfogadta azt a módosítási javaslatot, miszerint a helyi környezet védelméről szóló 

önkormányzati rendelet 21. §-ban szereplő 12:00-14:00 óra közötti időszak kerüljön törlésre.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés és vélemény nem hangzott el, az elnök szavazásra 

bocsátotta javaslatát, miszerint az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság javasolja a 

Képviselő-testületnek a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelet 

megalkotásáról szóló előterjesztés elfogadását a javasolt módosítással. 

S z a v a z á s :  az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság szavazáskor jelen lévő 6 

tagja, 5 igen szavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottsága 

21/2022. (XI.21.) határozata 

a helyi környezet védelméről szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Idegenforgalmi és Környezetvédelmi 

Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a helyi környezet védelméről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotásáról szóló előterjesztést a javasolt módosítással fogadja el. 

 

Tekintettel arra, hogy egyéb kérdés, felvetés nem hangzott el, Kracson Norbert bizottsági elnök 

megköszönte a bizottsági tagok munkáját és az ülést 8 óra 30 perckor bezárta. 

 

 

K.m.f. 

 

 

    Schweitzer Tamás sk.                                                             Kracson Norbert sk. 

          Jegyzőkönyv-hitelesítő                                                              Bizottsági elnök 


